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ORIOL LLAURADÓ

E
l cap de Govern, Jaume 
Bartumeu, i el ministre 
d’Economia i Finances, Pe-
re López, van exposar ahir 

als membres de la Cambra de Co-
merç, Indústria i Serveis d’Andor-
ra (CCIS), encapçalats pel seu presi-
dent, Marc Pantebre, la política del 
Govern respecte a les negociacions 
de l’acord monetari amb la Unió 
Europea, segons va informar l’Exe-
cutiu en un comunicat de premsa. 
Bartumeu i López van exposar tam-
bé les dificultats que pot tenir An-
dorra a l’hora d’assumir el cabal le-
gislatiu comunitari en aquest àm-
bit, però van ressaltar «la necessitat 
de centrar tots els esforços per as-
similar-lo, ja que el nou paradig-
ma oferirà a Andorra nous avan-
tatges», segons van explicar des del 
Govern. 

En aquest sentit, els socialde-
mòcrates es van referir al sistema 
financer andorrà que amb aquest 
acord «consolidarà el seu funciona-
ment, podrà mantenir la seva com-
petitivitat, i incrementar les opci-
ons de cooperació amb el sistema fi-
nancer europeu». El cap de Govern 
va reiterar que la situació actual 
«no és bona per a Andorra» i que cal 
apostar per aquest canvi, que com-
portarà «la millora de les relacions 
econòmiques del Principat amb 
l’exterior». tal i com havia afirmat 
dijous al matí a la conferència da-
vant els representants d’Esade.

EXPLICACIÓ DE LA SITUACIÓ / Bartumeu 
va recordar també la seva compa-
reixença davant el Consell General, 
el 23 de desembre passat, per infor-
mar d’aquest tema. Després de fer 

33 El cap de Govern, Jaume Bartumeu, amb representants de la CCIS, liderats pel seu president, Marc Pantebre, ahir al matí. 

Bartumeu i López traslladen a la 
Cambra la urgència de l’acord
L’Executiu exposa que la negociació amb la UE és urgent i que ha de centrar ara «tots els esforços» 
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a través de la carta rebuda del comis-
sari d’Afers Econòmics, Olli Rehn, 
«on s’indicava la possibilitat que les 
negociacions es podrien trencar si 
Andorra no presentava en el termi-
ni d’un mes –10 de desembre–, un 
projecte de calendari de transposi-
ció dels textos europeus, afectats per 
aquest acord, en la normativa an-
dorrana». Bartumeu va explicar als 
representants de la Cambra que el 
Govern va respondre al Comissari 

un repàs dels antecedents d’aques-
tes negociacions, a partir de la de-
manda formulada per Andorra el 
2004, va informar als integrants de 
la CCIS, amb el seu president al cap-
davant, de «l’evolució dels darrers 
esdeveniments que han obligat al 
Govern a centrar els seus esforços 
sobre aquest tema».

El cap de Govern es va referir a 
l’ultimàtum plantejat per la Unió 
Europea el passat mes de novembre, 

Nacional

ONA MORANTE

33 Bartumeu, amb Frémont, el febrer del 2009, en plena crisi institucional. 

Reunió informativa amb els 
representants dels coprínceps

A la tarda, Jaume Bartumeu es va re-
unir amb els representants perso-
nals dels coprínceps per informar-
los de l’evolució de les negociacions 
sobre l’acord monetari amb la Unió 
Europea. Segons va informar l’Exe-
cutiu, la reunió s’inscriu en el marc 
del seguiment de la negociació que 

el Govern va demanar als coprín-
ceps, en execució d’un acord adop-
tat pel Consell de Ministres, el dia 24 
de novembre de l’any 2010.

La reunió amb els representants 
dels coprínceps episcopal, Neme-
si Marqués, i francès, Christian Fré-
mont, va durar una hora i mitja i va 
servir, segons les fonts oficials, per 
informar-los de l’evolució de les ne-
gociacions sobre l’acord moneta-
ri amb la UE, i en virtut de l’acord 
del Consell de Ministres en el qual 
es demanava als coprínceps formar 
part en el seguiment de la negoci-

ació. Una participació que seria en 
qualitat d’oients, segons va infor-
mar l’ANA. 

Marquès va estar acompanyat pel 
secretari general de la Mitra, Joan 
Massa, mentre que Frémont va par-
ticipar a la reunió amb el director de 
Gabinet de la Representació, Pascal 
Escande. El cap de Govern va estar 
acompanyat de la cap de Gabinet, 
Marian Sanchiz, i de l’ambaixadora 
d’Andorra davant la Unió Europea, 
Eva Descarrega.

Dilluns passat, el cap de Govern 
ja es va desplaçar al Palau Episcopal 
per reunir-se amb el copríncep Jo-
an Enric Vives, informar-lo sobre el 
procés de les converses per adoptar 
l’acord monetari i saber el parer de 
la Mitra. H

Aquests participarien a les 
negociacions futures en 
qualitat d’oients
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REUNIÓ DEL CAP DE GOVERN I EL MINISTRE D’ECONOMIA I FINANCES AMB LA CAMBRA DE COMERÇ, INDÚSTRIA I SERVEIS D’ANDORRA

d’Afers Econòmics en una carta da-
tada del 9 de desembre, «indicant la 
voluntat del Govern de donar con-
tinuïtat a aquestes negociacions 
amb la finalitat de poder arribar 
a l’acord monetari en els terminis 
més breus».

PEL RELLANÇAMENT DE L’ECONOMIA / A 
la reunió d’ahir, el cap de Govern i 
el ministre d’Economia i Finances 
van explicar a la CCIS «la necessitat 

per a Andorra d’aconseguir l’acord 
monetari, ja que condicionarà el 
futur de les relacions econòmiques 
exteriors, i també, la consolidació i 
el rellançament de l’economia an-
dorrana». 

Bartumeu va recordar que An-
dorra no havia de continuar sent 
«l’únic país europeu que utilitza 
l’euro com a moneda nacional sen-
se haver establert un acord mone-
tari amb la Unió Europea». H


